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§ 1
Medborgarförslag om bouleplanen i Hjorthagen 
ÖST 2020/163

Beslut 
Östermalms stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget.

Sammanfattning av ärendet 
Förslagsställaren menar att boulebanan vid Hjorthagens IP används 
sällan och att den därför bör göras om till isbana vintertid. 
Förvaltningen anser att det är viktigt att våra parker och 
grönområden innehåller många olika funktioner och kan användas 
året om och ser därför positivt på att en isbana spolas på boulebanan 
vid Hjorthagens IP vintertid, då vädret tillåter.
Boulebanan ligger dock på idrottsmark och idrottsförvaltningen 
som ansvarar för platsen anser inte att de har möjlighet att spola en 
isbana här. De behöver rikta sina resurser på den konstfrusna 
isbanan på Östermalms IP. Denna isbana har många öppettider för 
allmänheten och finns tillgänglig även vid mildare väder.

Beslutsgång

Yrkande
Sanna Eliasson m.fl. (S) yrkar att stadsdelsnämnden ska besluta 
enligt förvaltningens förslag samt att skicka Östermalms 
stadsdelsnämnds beslut för kännedom till idrottsförvaltningen.

Beslutsgång
Ordföranden ställde propostion på yrkandet och fann att nämnden 
beslutat i enlighet med yrkandet från Sanna Eliasson m.fl. (S) samt 
att nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.

Handlingar i ärendet
 ÖST 2020/163-3 Svar på medborgarförslag om bouleplanen i 

Hjorthagen
 286967 Medborgarförslag om bouleplanen i Hjorthagen
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§ 2
Medborgarförslag om att sätta pantrör på papperskorgar 
ÖST 2020/162

Beslut 
Östermalms stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget.

Sammanfattning av ärendet 
I januari 2020 inkom ett medborgarförslag med förslag om att sätta 
ut pantrör vid papperskorgarna.
Förvaltningen delar förslagsställarens synpunkter på att pantburkar 
och flaskor bör samlas in för återvinning. Ett flertal av 
skräpkorgarna har redan kompletterat med pantör. Förvaltningen 
kommer att fortsätta att komplettera befintliga papperskorgar med 
pantrör, exempelvis skäppkorgen vi lekplatsen Plockepinn vid 
Kampementsbadet.    

Beslutsgång

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.

Handlingar i ärendet
 ÖST 2020/162-3 Svar på medborgarförslag om att sätta 

pantrör på papperskorgar
 288989 Medborgarförslag om att sätta upp pantrör på 

papperskorgar
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§ 3
Medborgarförslag - utvidga förskolan Björnlandets gård. 
ÖST 2019/876

Beslut 
Östermalms stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget.
 

Sammanfattning av ärendet 
Medborgarförslag har inkommit om att utvidga förskolan 
Björnlandets gård genom att införliva intilliggande parkmark. Syftet 
med utvidgningen är att ge mer utrymme för barnens spring och lek.
Under planeringsprocessen för byggandet av förskolan Björnlandet 
ingick att gården skulle bli en så kallad utsläppsgård. Från start har 
det därför ingått i arbetssätten att använda sig av förskolans närhet 
till grönområden, främst Hästhagsparken, och på sikt den nya 
parkleken. Parkmiljöavdelningen norr anser inte att mer av 
Hästhagsparken bör införlivas i förskolegården, då den öppna 
parkmarken behövs i området.
Förskole- och parklekavdelningen kommer se över Björnlandets 
arbetssätt och rutiner i syfte att de ska fungera i enlighet med den 
ursprungliga planeringen gällande förskolegårdens storlek. 
Öppnanden av Hjortgläntans parklek har skjutits fram till augusti. 
Parken kommer dock att kunna användas från vecka 20, vilket 
bidrar med nya lekytor i närheten av förskolan.
 

Beslutsgång

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.
Yrkande
Rudolf Sjöstrand m.fl. (S) och Stephanie Branzell m.fl  (V) yrkar att 
bifalla medborgarförslaget.

Beslutsgång
Ordföranden ställde förvaltninges förslag till beslut mot yrkandet 
från Rudolf Sjöstrand m.fl. (S) och Stephanie Branzell m.fl  (V) och 
fann att nämnden beslutat i enlighet med förvaltningens förslag.
Reservation
Rudolf Sjöstrand m.fl. (S) och Stephanie Branzell 
m.fl  (V) reserverar sig mot beslutet.

Särskilda uttalanden
Rudolf Sjöstrand m.fl. (S) och Stephanie Branzell m.fl  (V) lämnar 
särskilt uttalande enligt följande:
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Den beskrivning av förskolan Björnlandets gård som ges i 
medborgarförslaget visar att förskolegården är ytterst begränsad och 
instängd. 73 barn ska samsas på en väldigt liten yta vilket givetvis 
begränsar barnens möjligheter att röra sig och leka. Det kräver 
också, enligt beskrivningen, väldigt myckt planering av personalen, 
så att inte för många barn vistas samtidigt på gården. 
Lärarförbundet  stödjer föräldrarnas synpunkter och har inkommit 
med skrivelse om förskolegårdens planering vilket också bör 
beaktas.

Handlingar i ärendet
 ÖST 2019/876-3 Svar på medborgarförslag utvidga 

förskolan Björnlandets gård
 289698 Medborgarförslag - utvidga förskolan Björnlandets 

gård
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§ 4
Balanslista över inkomna medborgarförslag till 
Östermalms stadsdelsnämnd år 2020 
ÖST 2020/27

Beslut 
Östermalms stadsdelsnämnden beslutar om beredning enligt 
förvaltningens förslag.

Sammanfattning av ärendet 
Varje månad redovisas de medborgarförslag som nämnden ska 
besluta om hantering av och förvaltningen anmäler de 
medborgarförslag som har sänts till annan nämnd eller där 
förvaltningen har haft nämndens uppdrag att besvara förslagen.

Beslutsgång

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.

Handlingar i ärendet
 ÖST 2020/27-23 Balanslista över inkomna medborgarförslag 

till Östermalms stadsdelsnämnd 2020
 ÖST 2020/27-24 Bilaga Medborgarförslag om sysselsättning 

för personer med försörjningsstöd 
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§ 5
Tertialrapport 1 - 2020 
ÖST 2020/272

Beslut 
1. Stadsdelsnämnden godkänner tertialrapport 1, inklusive bilagor 
och överlämnar den till kommunstyrelsen.
2. Nämnden ansöker om omslutningsförändringar, ökade kostnader 
och intäkter om 25,3 mnkr.
3. Nämnden ansöker om klimatinvesteringar om 0,2 mnkr.
4. Nämnden ansöker om trygghetsinvesteringar om 0,6 mnkr.
5. Nämnden ansöker om investeringar i maskiner och inventarier 
om 3,5 mnkr.
 

Sammanfattning av ärendet 
Tertialrapporter med helårsprognoser är en del av den löpande 
uppföljningen. Rapporteringen ska ge kommunstyrelsen en samlad 
bild av budgethållning, effektivitet och kvalitet i relation till 
beslutade mål. I tertialrapporten redogör nämnden för uppnådda 
resultat. Avvikelser för verksamhet och ekonomi 
analyseras utifrån verksamhetsplanen och förväntade resultat.  

Beslutsgång

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.
Yrkande
Rudolf Sjöstrand m.fl. (S) och Stephanie Branzell m.fl  (V) yrkar att 
i huvudsak godkänna förvaltningens förslag till beslut, att 
därutföver anföra följande:
Allmänt
Corona-pandemin har drastiskt förändrat vårt samhälle. Under det 
första fyra månderna av 2020 har stadsdelsnämnden ännu mer än 
vanligt fått en central roll i att ge trygghet, säkerhet och en bra 
välfärd till alla invånare. Vår personal har med sina arbetsinsatser 
gjort enastående insatser för att alla ska kunna ta sig igenom krisen 
med hälsa och säkerhet. De förtjänar de bästa förutsättningar för 
detta arbete. Politiken måste nu riktas in på det.
Tertialrapport 1 redogör för hur förvaltningen arbetar med de 
uppdrag de fått i budget och det är glädjande att se hur vår 
verksamhet gör sitt bästa för att leverera en välfärd av hög kvalitet. 
Det finns ett stort engagemang, nytänkande och ansvar bland 
medarbearna, men att de ekonomiska förutsättningarna som den 
blågröna majoriteten gett förvaltningen kan komma att att vara 
otillräckliga längre fram.
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Under pandemin har personalfrågan rätteligen blivit högaktuell. VI 
vet att personalen gör ett fantstiskt arbete på Personalkontinuiteten 
har visat sig vara avgörande även i denna krissituation för att 
begränsa smittspridningen. Vi har länge arbertat för bättre 
personalkontunitet och motsatte oss besluten av den politiska 
majoriteten att ta bort stadens mål för att minska tidsbegränsade 
anställningar. Det är dock mycket angeläget att större fokus läggs 
på personalens arbetsvillkor. Vi stod redan innan pandemin inför en 
stor utmaning med kompetensförsörjningen i staden och har lagt ett 
antal förslag för att förbättra bland annat arbetsvillkoren i staden, 
vilka inte hörsammats.
Bra arbetsvillkor och fasta anställningar är inte bara nyckelfaktorer 
när det gäller att kunna rekrytera utan också för att behålla 
medarbetares kompetens. En hög personalkontinuitet i 
verksamheterna bidrar i stor grad till att staden ska kunna bibehålla 
och utveckla en hög kvalitet i välfärden. Vi måste skapa 
förutsättningar för dem som redan arbetar inom vård och omsorg att 
vilja, orka och kunna arbeta kvar. Otrygga anställningar kommer 
varken leda till ett hållbart arbetsliv eller en högre kvalitet för den 
enskilde. Inte heller kommer de innebära att fler att lockas till att 
vilja arbeta med vård och omsorg.
Förskoleverksamhet
Den bemanningsenhet som vi under förra mandatperioen föreslog 
på Östermalm med fasta vikarier hade otvetydigt underlättat 
enheternas arbete under denna period.
Äldreomsorg
Vi vill återigen lyfta fram det viktiga arbete som utförs av 
människor som arbetar inom äldreomsorgen. Vi menar att det är 
högt prioriterat att ge äldre på Östermalm en god välfärd i allmänhet 
och begränsa smittspridningen under Corona-pandemin. Samtidigt 
kan inte resten av tillvaron stanna av. Därför är vi bekymrade över 
förvaltningens prognos om att flera indikatorer inom 
verksamhetsmål 1.5 (de äldres tillvaro) inte kommer att bli 
uppfyllda. Förvaltningen behöver ett arbetssätt som garanterar 
tryggheten både på kort och på lång sikt.
Det finns flera åtgärder som kan vidtas:
Säkerställda goda arbetsvillkor, rimliga scheman och närvarande 
chefer
Förbätrtra villkoren för kompetensutveckling
Införa bemanningsenheter med höjd grundbemanning
Ha en tydlig kommunikation mellan staden och utförarna
Säkerställa att utförarna tillhandahåller tillämplig skyddsutrustning 
och tvättar arbetskläder
Det finns en överenskommelse mellan SKR och Kommunal från 
april 2017 då det togs ett beslut om yrkesutvecklingstrappa för vård- 
och omsorg. I den överenskommelsen finns 800 poäng och 1500 
poäng medräknade. 800 poäng motsvarar vårdbiträde och 1500 
poäng motsvarar undersköterska. Vi anser att även Stockholms stad 
bör följa överenskommelsen.
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Ekonomiskt bistånd
Antalet bidragssökande familjer kommer med all sannolikhet att 
öka ytterligare under resten av året med tanke på att Stockholm har 
en stor andel tidsbegränsade anställningar i tjänstesektorn och 
hälften av rikets alla varsel och en tredjedel av alla permitteringar 
drabbar stockholmare.
Feriejobb
Anledningen till att målen inte kommer att nås är att vård- och 
omsorgsboenden, förskolor och LSS-boenden inte kan ta emot 
några unga i sommar. Dock finns det alla möjligheter att erbjuda 
unga jobb i t.ex. parkarbete och offentliga miljöer och vi vill 
uppmana förvaltningen att vara kreativ när det gäller att hitta 
ersättningsjobb för dem som försvunnit. Att endast kunna erbjuda 
100 sommarjobb är inte tillfredsställande.
Medarbetarenkäten
Det är glädjande att så många fler medarbetare har svarat på 
enkäten och att den till vissa delar visar på bättre resultat jämfört 
med tidigare år. Däremot ligger Index ”Bra arbetsgivare” bra 
mycket under årsmålet 84. Detta gälller också indikatorn 
”Medarbetare som vet var de ska vända sig ill om de upplever sig 
utsatta för diskriineirng mm”. Denna ligger klart under årsmåltet 
som är 90. Enkäten visar – trots vissa förbättringar – att 
personalpolitiken är något som den blågröna majoriteten måste ta på 
allvar.
Park och miljö
Enligt beslut i stadsdelsnämnden 2018-03-18 angående program för 
Dianaparken – i folkmun Gungparken - beslutades bland annat att 
programmet kompletteras med en gungställing. Den komplettering 
som har gjorts är en gungställning med en babygunga. Det är ett 
symbolvärde att Gungparken får en väl utrustad gungställning.

Beslutsgång
Ordföranden ställde förvaltninges förslag till beslut mot yrkandet 
från Rudolf Sjöstrand m.fl. (S) och Stephanie Branzell m.fl  (V) och 
fann att nämnden beslutat i enlighet med förvaltningens förslag.
Reservation
Rudolf Sjöstrand m.fl. (S) och Stephanie Branzell 
m.fl  (V) reserverar sig mot beslutet.

Särskilda uttalanden
Göran Ek m.fl (SD) lämnar särskilt uttalande enligt följande:
Tertialrapport 1 2020 Östermalms stadsdelsnämnd
I rådande tider med Covid-19 och det hårda slag mot ekonomin det 
medför anser vi Sverigedemokrater att det bör vara av största vikt 
att se över möjliga besparingar. I dess ställe bör det satsas på 
långsiktighet och försiktighet för att garantera en god 
levnadsstandard.
I och med Covid-19 och de ekonomiska konsekvenser som varsel, 
uppsägningar och förändrade arbetssätt kan allt fler människor 
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behöva ansöka om ekonomiskt bistånd. Det är 
Sverigedemokraternas uppfattning att projekt som varken tillhör 
kärnverksamheten eller bedöms vara av akut behov tillfälligt skjuts 
på framtiden, för att garantera att medborgarna får del av de mest 
angelägna tjänsterna.

Handlingar i ärendet
 ÖST 2020/272-1 Tertialrapport 1 Östermalms 

stadsdelsnämnd
 ÖST 2020/272-2 Bilaga 1 Ekonomi uppföljning per 

verksamhet
 ÖST 2020/272-3 Bilaga 2 Ekonomi SDN 10
 ÖST 2020/272-4 Bilaga 3 Ansökan om 

klimatinvesteringsmedel
 ÖST 2020/272-5 Bilaga 4 Ansökan medel för 

trygghetsskapande åtgärder
 ÖST 2020/272-6 Bilaga 5 Uppföljning 

klimatinvesteringsprojekt
 ÖST 2020/272-7 Bilaga 6 Handlingsplan mot 

våldsbejakande extremism Östermalm 2020
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§ 6
Skrivelse om mer ute- och skogsvistelse för Östermalms 
barn 
ÖST 2020/219

Beslut 
Östermalms stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen.
 

Sammanfattning av ärendet 
Skrivelse har inkommit om utarbetande av ett program för mer ute- 
och skogsvistelse för barnen i förskolan. Syftet med programmet är 
att barnen garanteras att på ett lekfullt sätt kombinera positiva 
effekter av naturvistelser med ökad förståelse förkogens 
ekosystemstjänster.
I förskolans styrdokument, Läroplan för förskolan (Lpfö 18), ingår 
att barnen ska utveckla kunskaper om hållbar utveckling, att deras 
intresse för natur ska stimuleras samt att de ska ges möjlighet vistas 
i olika naturmiljöer. Förskole- och parklekavdelningen anser därför 
att det inte finns behov av ett särskilt program för mer ute- och 
skogsvistelser för barnen i Östermalms kommunala förskolor.
 
 

Beslutsgång

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.

Handlingar i ärendet
 ÖST 2020/219-2 Svar på skrivelse om mer ute- och 

skogsvistelser för Östermalms barn
 ÖST 2020/219-1 Skrivelse om mer ute- och skogsvistelse för 

Östermalms barn. 
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§ 7
Skrivelse avseende medborgardialog om 
Östermalmstorg. 
ÖST 2020/220

Beslut 
Östermalms stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget.

Sammanfattning av ärendet 
I samband med renovering och utveckling av Östermalmshallen, 
som pågått sen 2016, uppfördes en tillfällig saluhallspaviljong på 
Östermalms torg. I juni 2019 beslutade fastighetsnämnden att 
staden skulle inleda en försäljningsprocess av den tillfälliga 
saluhallen och den nya hallen invigdes den 5 mars 2020. I dagsläget 
har saluhallspaviljongen ännu inte blivit såld, och det innebär att 
tidigare planering för återställande av torget skjuts fram.  
I Skrivelsen från S och V framförs att det är angeläget att få fram 
Östermalmsbornas synpunkter på Östermalmstorg i samband med 
att torget återställs. Detta för att på ett mer systematiskt sätt 
involvera medborgarna som en del i styrprocessen. Förvaltningen 
har varit i kontakt med trafikkontoret, som ansvarar för 
återställningen av torget, och de är positiva till att föra en diskussion 
och inhämta synpunkter från allmänheten när det finns ett framtaget 
förslag på återställningen av torget.

Handlingar i ärendet
 ÖST 2020/220-2 Svar på skrivelse avseende 

medborgardialog om Östermalmstorg
 ÖST 2020/220-1 Skrivelse avseende medborgardialog om 

Östermalmstorg.
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§ 8
Skrivelse om sittplatser på allmänna platser. 
ÖST 2020/221

Beslut 
Östermalms stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget.

Sammanfattning av ärendet 
En skrivelse inkom till Östermalms stadsdelsförvaltning i mars 
2020.
Birgit Marklund Beijer m.fl. (S) samt Jaime Barrios (V) föreslår att 
stadsdelsförvaltningen får i uppdrag att genom dialog med 
fastighetsägare utreda frågan om sittplatser på Östermalm. 
Förvaltningens ambition är att, inom sitt ansvarsområde, 
tillhandahålla sittplatser där behovet finns. Förvaltningen kan också, 
i dialog med andra förvaltningar, diskutera behovet av sittplatser i 
befintliga och planerade offentliga miljöer. Förvaltningen har även 
ett gott samarbete med Fältöversten och bedömer att det i vanliga 
fall finns relativt god tillgång till sittplatser i köpcentret. Under 
rådande Coronatider är dock sittplatserna borttagna för att 
understödja social distansering och undvika smittspridning.

Beslutsgång

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.
 
Särskilda uttalanden
Rudolf Sjöstrand m.fl. (S) och Stephanie Branzell m.fl  (V) lämnar 
särskilt uttalande enligt följande:
Vi tackar förvaltningen för svar och instämmer i betydelsen av 
sittplatser för den allmänna välfärden på Östermalm. Vi menar att 
det är viktigt att förvaltningen har en löpande, och framåtblickande, 
dialog med olika aktörer för att säkerställa att behovet av sittplatser 
löses innan medborgarna upptäcker att en plats blir mindre 
tillgänglig.

Handlingar i ärendet
 ÖST 2020/221-2 Svar på skrivelse om sittplatser på 

allmänna platser
 ÖST 2020/221-1 Skrivelse om sittplatser på allmänna 

platser.
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§ 9
Skrivelse om belysningen kring Djurgårdsbrunnskanalen. 
ÖST 2020/142

Beslut 
Östermalms stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget.

Sammanfattning av ärendet 
I februari 2020 inkom Birgit Marklund Beijer m.fl.(S) och Jaime 
Barrios (V) med en skrivelse till Östermalms stadsdelsnämnd.
Skrivelsen föreslår att förvaltningen ges i uppdrag att se över 
möjligheten att förbättra belysningen längs promenadstråken utmed 
Djurgårdsbrunnskanalen.
Stadsdelsförvaltningen har tillsammans med Kungliga Djurgårdens 
förvaltning KDF inventerat belysningen utmed 
Djurgårdsbrunnsviken/Djurgårdsbrunnskanalen.
Promenadstråkens belysning uppfyller standarden för god belysning 
på större delen av promenadstråken. De delar där brister på 
belysningen finns kommer att åtgärdas i samband med 
upprustningen av Rosendals lusthuspark.

Beslutsgång

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.

Handlingar i ärendet
 ÖST 2020/142-2 Svar på skrivelse om belysningen runt 

Djurgårdsbrunnskanalen
 289012 Skrivelse om belysning kring 

Djurgårdsbrunnskanalen
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§ 10
Motion om sopsugsanläggning på Djurgården 
ÖST 2020/233

Beslut 
Östermalms stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen som svar 
på remissen

Sammanfattning av ärendet 
Området kring Gröna Lund på Djurgården har idag ett stort antal 
besökare och flera nya projekt planeras på platsen. Motionärerna 
menar därför att det är viktigt att avfallshanteringen kan ske på ett 
miljövänligt sätt som innebär att trafiken med tunga fordon 
minimeras, och föreslår därför att staden ska investera i en 
gemensam sopsugsanläggning tillsammans med andra intressenter i 
området.
Stadsdelsförvaltningen förvaltar ingen mark på denna del av 
Djurgården, men har inget emot av en sopsugsanläggning anläggs 
här.

Beslutsgång

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.

Handlingar i ärendet
 ÖST 2020/233-2 Svar på remiss om sopsugsanläggning på 

Djurgården
 ÖST 2020/233-1.1 Motion om sopsugsanläggning på 

Djurgården
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§ 11
Motion om extern granskning för att utreda effekterna av 
krav på generella effektiviseringar, KS 2 
ÖST 2020/264

Beslut 
Östermalms stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen som svar 
på remissen.

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen har remitterat en motion om extern granskning 
för att utreda effekterna av krav på generella effektiviseringar till 
bland andra Östermalms stadsdelsnämnd. Motionärerna föreslår att 
kommunfullmäktige beslutar om en stadsövergripande extern 
utvärdering av hela processen i staden med  enerella 
effektiviseringar.
Förvaltningen tror att det skulle vara en grannlaga uppgift, även för 
en extern utredare, att genomföra stadsövergripande utvärdering av 
processen med generella effektiviseringar, men om en sådan kan 
leda till lärande och eller fördjupad förståelse är det förstås alltid av 
godo.

Beslutsgång

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.

Handlingar i ärendet
 ÖST 2020/264-2 Svar på remiss om extern granskning för att 

utreda effekterna av krav på generella effektiviseringar
 ÖST 2020/264-1.1 Motion om extern granskning för att 

utreda effekterna av krav på generella effektiviseringar 

Sida 16 (31)



Östermalms Stadsdelsnämnd Protokoll nr 5/2020

2020-05-28

§ 12
Planärende på granskning förslag till detaljplan av 
Neapel 3 m.fl, Södra Värtan i Norra Djurgårdsstaden. 
ÖST 2020/286

Beslut 
Östermalms stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande och överlämnar det till stadsbyggnadskontoret som 
svar på remissen

Sammanfattning av ärendet 
Detaljplanen består av den norra delen av stadsutvecklingsområdet 
Södra Värtans tre delar. Syftet med planen att möjliggöra 
kontorsbebyggelse, hotell, centrumändamål, parkering samt nya 
offentliga rum i anslutning till vattnet. Den tillkommande 
bebyggelsen har ett exponerat läge och kommer att utgöra en ny 
vattenfront och entré till Stockholm och behöver på grund av sitt 
framträdande läge vara sammanhållen och utformas med hög 
arkitektonisk kvalitet. Att planområdet ligger i direkt anslutning till 
hamnverksamhet ställer särskilda krav på att bebyggelsen utformas 
för att klara krav för buller.
Stadsdelsförvaltningen är positiv till detaljplaneförslaget som 
innebär att ett hamnområde omvandlas till en levande stadsmiljö 
med nya offentlig platser vid vattnet, som kan bli ett besöksmål för 
hela staden. Denna norra del av Södra Värtan kommer inte 
innehålla några bostäder eller någon av nämndens verksamheter.
Denna del innehåller inte heller någon parkmark som 
stadsdelsförvaltningen kommer att sköta driften av.

Beslutsgång

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.

Särskilda uttalanden
Andréa Hedin m.fl. (M), Mats Hasselgren (L), Johanna Clarin (MP) 
och Caroline Blomberg (C) lämnar särskilt uttalande enligt följande:
I planbeskrivningen anges att en miljöbedömning utförts av Sweco 
på uppdrag av Stadsbyggnadskontoret då planen kan medföra 
betydande miljöpåverkan. De aspekter som bedömts är buller, risk 
och säkerhet, vattenkvalitet och översvämningsrisk, stads- och 
landskapsbild samt föroreningar i mark.  När det gäller 
översvämningsrisk framhålls effekter av häftiga regn och vilka 
åtgärder som behövs för bättre avrinning. Däremot finns inte någon 
ingående beskrivning av översvämningsrisk på grund av högre 
vattenstånd i Värtan på grund av havsnivåhöjning. Det är rimligt att 
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också göra en analys av ev. hundraårsflöden genom 
havsnivåhöjning vid byggförslag på en kaj.

Handlingar i ärendet
 ÖST 2020/286-24 Svar på remiss om förslag till detaljplan 

av Neapel 3 med flera Södra Värtan
 ÖST 2020/286-4 Bilaga: Planbeskrivning
 ÖST 2020/286-5 Bilaga: Plankarta Dp
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§ 13
Serveringstillstånd till Westers Catering & Arrangemang 
AB 
ÖST 2020/366

Beslut 
1. Westers Catering & Arrangemang AB bör utifrån en social 
bedömning beviljas ett stadigvarande serveringstillstånd till 
allmänheten, i restaurang, mellan kl. 11:00 – 01:00, och till senast 
kl. 11.00 - 01:00 i uteservering, att få servera spritdrycker, vin, 
starköl och andra jästa alkoholdrycker måndag till söndag i 
restaurang Sjö & Land på Sjöstrandskajen 21.
2. Nämnden överlämnar yttrandet till tillståndsenheten/social- 
nämnden.
3. Omedelbar justering.
 

Sammanfattning av ärendet 
Westers Catering & Arrangemang AB ansöker om ett stadigvarande 
serveringstillstånd till allmänheten, i restaurang och i uteservering, 
måndag till söndag mellan kl. 11:00 – 01:00. Ansökan om 
serveringstillstånd avser restaurang Sjö & Land på Strandvägskajen.
Östermalms stadsdelsförvaltning finner att 
alkoholserveringstillstånd enligt ansökan kan befaras föranleda en 
nackdel utifrån en social bedömning, med anledning av att det finns 
bostäder i närområdet. Förvaltningen föreslår stadsdelsnämnden att 
bevilja stadigvarande serveringstillstånd, i restaurang, mellan kl. 
11:00-01:00 och mellan kl. 11:00-00:00 i uteservering. 
Miljöförvaltningen, vars remissyttrande avser störningar för 
närboende, har förmedlat en likadan bedömning.

Beslutsgång

 
Yrkande
1. Andréa Hedin m.fl. (M), Mats Hasselgren (L), Johanna Clarin 
(MP) och Caroline Blomberg (C) yrkar att stadsdelsnämnden ska 
besluta,
Att föreslå att Serveringstillstånd till Westers Catering & 
Arrangemang AB, utifrån en social bedömning, ska beviljas 
stadigvarande serveringstillstånd att till allmänheten få servera 
spritdrycker, vin, starköl och andra jästa drycker måndag till söndag 
på restaurang Sjö & Land kl 11.00 - 01.00 och på tillhörande 
uteservering kl. 11.00 – 01.00.
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Att därutöver 
anföra:                                                                                                  
                                          
Stockholm ska vara en levande stad där rummen mellan husen fylls 
av ett rikt stadsliv. En viktig del i att åstadkomma detta är en 
restaurangnäring som kan erbjuda ett varierat utbud av mat, 
umgänge och dryckesservering. Stadens hantering av 
serveringstillstånd är därför ett kraftfullt redskap för att stimulera 
stadslivets utveckling och verka för att alkoholservering sker under 
seriösa och kontrollerade former.
Vi anser att restaurangens geografiska plats är lämplig för att ge den 
serveringstillstånd, restaurangen ligger inte i direkt anslutning till 
något bostadshus utan i närheten av flertalet andra restauranger och 
mot vattnet.
För oss i Östermalms stadsdelsnämnd är det av största vikt att 
stadens tillståndsverksamhet dels säkerställer en ansvarsfull 
alkoholpolitik och dels håller de störningar för andra som nöjeslivet 
medför inom rimliga nivåer.
 
2. Stephani Branzell m.fl (V) lämnar särskilt uttalande enligt 
följande:
På Strandvägen finns många bostäder, och det är viktigt att värna 
nattron. Vi förordar att öppettiderna för uteserveringen blir till kl 23 
söndag till torsdag och till kl 00 fredag- och lördagkväll.

Beslutsgång
Ordföranden ställde propostion på samtliga yrkanden och fann att 
nämnden beslutat i enlighet med yrkandet från Andréa Hedin m.fl. 
(M), Mats Hasselgren (L), Johanna Clarin (MP) och Caroline 
Blomberg (C).
 

Reservation
Rudolf Sjöstrand (S) m.fl. reserverar sig mot bslutet  till förmån för 
förvaltningens förslag och Stephani Branzell (V) m.fl. reserverar sig 
med hänvisning till yrakndet.

 

Handlingar i ärendet
 ÖST 2020/366-2 Serveringstillstånd för Westers Catering & 

Arrangemang AB, Strandvägskajen 21
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§ 14
Serveringstillstånd till Restaurang Riddaren 13 AB 
(restaurang villa Dagmar) 
ÖST 2020/320

Beslut 
1.      Restaurang Riddaren 13 AB bör utifrån en social bedömning 
inte beviljas ett stadigvarande serveringstillstånd till allmänheten, i 
restaurang mellan kl. 11:00 – 03:00 samt i uteservering mellan kl. 
11:00 – 01:00, måndag till söndag i restaurang Villa Dagmar på 
Nybrogatan 25-27.
2.      Nämnden överlämnar yttrandet till tillståndsenheten/social- 
nämnden.
3.      Omedelbar justering.

Sammanfattning av ärendet 
Restaurang Riddaren 13 AB ansöker om ett stadigvarande 
serveringstillstånd till allmänheten, i restaurang, måndag till söndag 
mellan kl. 11:00 – 03:00 och till allmänheten, i uteservering, 
måndag till söndag mellan kl. 11:00 – 01:00. Ansökan om 
serveringstillstånd avser restaurang Villa Dagmar på Nybrogatan 
25-27.
Östermalms stadsdelsförvaltning finner att 
alkoholserveringstillstånd enligt ansökan kan befaras föranleda en 
nackdel utifrån en social bedömning, med anledning av att det finns 
bostäder i nära anslutning. Detta blir en social olägenhet med 
anledning av att buller och störningar kan ge upphov till 
sömnstörningar, vilket kan försämra människors fysiska och 
mentala hälsa, enligt Folkhälsomyndigheten. Förvaltningen föreslår 
därför stadsdelsnämnden att avslå ansökan. Vid en eventuell 
förändring av serveringstid, mellan kl. 11:00 – 01:00 i restaurang 
och mellan kl. 11:00 – 00:00 i uteservering, rekommenderas ett 
stadigvarande serveringstillstånd. Buller och störningar för 
närboende är framförallt inom Miljöförvaltningens 
kompetensområde, eftersom dessa faktorer omfattas av 
miljöbalkens hälsoskyddsregler.

Beslutsgång

Ordföranden ställde förvaltningens förslag mot yrkandet från 
Stephani Branzell (V) m.fl. och fann att nämnden beslutat i enlighet 
med förvaltningens förslag.

Yrkande
Stephani Branzell m.fl (V) yrkar enligt följande:
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Denna restaurang ligger i anslutning till Östermalmshallen. I 
närområdet finns ett flertal restauranger, bostäder och hotell. Det är 
viktigt att värna nattron.
Vi förordar att öppettiderna för uteserveringen blir till kl 23 söndag 
till torsdag och till kl 00 fredag- och lördagkväll, om ny ansökan 
lämnas in.
 

Reservation
Stephani Branzell m.fl. (V) reserverar sig med hänvisning till det 
egna yrkandet.

Handlingar i ärendet
 ÖST 2020/320-2 Serveringstillstånd till Restaurang Riddaren 

13 AB, restaurang villa Dagmar
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§ 15
Serveringstillstånd till Ponte Fiore AB 
ÖST 2020/363

Beslut 
1. Ponte Fiore AB bör utifrån en social bedömning beviljas ett 
stadigvarande serveringstillstånd till allmänheten, i restaurang 11:00 
– 00:00 samt i uteservering 11:00 – 23:00, få servera spritdrycker, 
vin, starköl och andra jästa alkoholdrycker måndag till söndag i 
restaurang Fiore Narvavägen på Banérgatan 8.
2. Nämnden överlämnar yttrandet till tillståndsenheten/social- 
nämnden.
3. Omedelbar justering.

Sammanfattning av ärendet 
Ponte Fiore AB ansöker om ett stadigvarande serveringstillstånd till 
allmänheten, i restaurang, måndag till söndag mellan kl. 11:00 – 
00:00 och till allmänheten, i uteservering, måndag till söndag 
mellan kl. 11:00 – 23:00. Ansökan om serveringstillstånd avser 
restaurang Fiore Narvavägen på Banérgatan 8.
Östermalms stadsdelsförvaltning finner inte att 
alkoholserveringstillstånd enligt ansökan kan befaras föranleda en 
nackdel utifrån en social bedömning och föreslår därför 
stadsdelsnämnden att tillstyrka ansökan.

Beslutsgång

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.

Handlingar i ärendet
 ÖST 2020/363-2 Serveringstillstånd till Ponte Fiore AB, 

restaurang Fiore
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§ 16
Serveringstillstånd till Rödbetan AB (restaurang Green & 
Bean) 
ÖST 2020/309

Beslut 
1.      Rödbetan AB bör utifrån en social bedömning beviljas ett 
stadigvarande serveringstillstånd att till allmänheten, i restaurang 
och i uteservering, få servera spritdrycker, vin, starköl och andra 
jästa alkoholdrycker måndag till söndag mellan kl. 11:00 – 22:00 i 
Green & Bean på Sturegatan 18.
2.      Nämnden överlämnar yttrandet till tillståndsenheten/social- 
nämnden.
3.      Omedelbar justering.

Sammanfattning av ärendet 
Rödbetan AB ansöker om ett stadigvarande serveringstillstånd till 
allmänheten, i restaurang och i uteservering, måndag till söndag 
mellan kl. 11:00 – 22:00. Ansökan om serveringstillstånd avser 
Green&Bean på Sturegatan 18.
Östermalms stadsdelsförvaltning finner inte att 
alkoholserveringstillstånd enligt ansökan kan befaras föranleda en 
nackdel utifrån en social bedömning och föreslår därför 
stadsdelsnämnden att tillstyrka ansökan.

Beslutsgång

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.

Handlingar i ärendet
 ÖST 2020/309-2 Serveringstillstånd till Rödbetan AB, 

restaurang Green & Bean
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§ 17
Anmälan av slutredovisning 2019 och ansökan 2020 av 
utveckling av multiprofessionellt arbetssätt med 
inriktning mot personer med demenssjukdom eller 
kognitiv svikt – ansökan om medel 2020 –
biståndsenheten ÄO. 
ÖST 2020/10

Beslut 
1.      Slutredovisningen av utvecklingsmedel för 2019 godkänns
2.      Ansökan om utvecklingsmedel för 2020 anmäls och läggs till 
handlingarna.

Sammanfattning av ärendet 
Socialstyrelsen publicerade år 2010 nationella riktlinjer för vård och 
omsorg vid demenssjukdom. Äldrenämnden har sedan 2012 avsatt 
medel för att utveckla specialiserade hemtjänstgrupper med 
inriktning mot demenssjuka personer. Sedan år 2014 har det avsatts 
medel för att utveckla samarbetsformer för biståndshandläggarna i 
stadsdelsförvaltningarna. Syftet med medlen är bland annat att 
stödja utvecklingen av den personcentrerade vård- och omsorgen 
kring demenssjuka personer samt öka kompetensen inom området.
 

Beslutsgång

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.

Handlingar i ärendet
 ÖST 2020/10-5 Anmälan av slutredovisning 2019 och 

ansökan 2020 av utvecklingsmedel för multiprpfessionellt 
arbetssätt

 ÖST 2020/10-6 Bilaga 1 Multiprofessionellt arbetssätt 
demens, slutredovisning medel år 2019

 ÖST 2020/10-7 Bilaga 2 Multiprofessionellt arbetssätt 
demens, ansökan om medel 2020

Sida 25 (31)



Östermalms Stadsdelsnämnd Protokoll nr 5/2020

2020-05-28

§ 18
Patientsäkerhetsberättelser för vård- och 
omsorgsboenden år 2019 (Dianagården, Kattrumpstullen, 
Linnégården, Kampementet och Rio). 
ÖST 2020/188

Beslut 
Östermalms stadsdelsnämnd tar del av redovisningen och lägger 
ärendet till handlingarna.

Sammanfattning av ärendet 
Vårdgivare ska årligen beskriva sitt patientsäkerhetsarbete i en 
särskild patientsäkerhetsberättelse. I berättelsen ska vårdgivaren 
beskriva vad verksamheten gjort för att identifiera, analysera och så 
långt som möjligt minska risker, tillbud och negativa händelser. 
Samtliga vård- och omsorgsboenden inom  tadsdelsnämndens 
huvudmannaskap har tagit fram patientsäkerhetsberättelser. För att 
ge en samlad bild och bedömning gör förvaltningens medicinskt 
ansvariga sjuksköterska (MAS) och medicinskt ansvarig för 
rehabilitering (MAR) också en övergripande 
patientsäkerhetsberättelse för de verksamheter som ingår i 
stadsdelsnämndens huvudmannaskap.

Beslutsgång

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.

Handlingar i ärendet
 ÖST 2020/188-7 Patientsäkerhetsberättelser för vård- och 

omsorgsboenden år 2019
 ÖST 2020/188-5.1 Bilaga 1 Patientsäkerhetsberättelser för 

Kampemenet - egen regi år 2019, första halvåret
 ÖST 2020/188-1.1 Bilaga 2 Patientsäkerhetsberättelse för 

Kampementet år 2019, andra halvåret
 ÖST 2020/188-2 Bilaga 3 Patientsäkerhetsberättelse för 

Kattrumpstullens vård och omsorgsboende år 2019
 ÖST 2020/188-3 Bilaga 5 Patientsäkerhetsberättelse för Rio 

vård- och omsorgsboende år 2019
 ÖST 2020/188-4 Bilaga 4 Patientsäkerhetsberättelse för 

Ersta Linnégårdens vård- och omsorgsboende år 2019
 ÖST 2020/188-8 Bilaga 6 Patientsäkerhetsberättelse för 

Östermalms stadsdelsförvaltning, äldreomsorg år 2019
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§ 19
Anmälan av promemoria med förteckning av inkomna 
brev, skrivelser med mera år 2020 
ÖST 2020/56

Sammanfattning av ärendet 
Stadsdelsförvaltningen redovisar inkomna brev, skrivelser med 
mera.

Handlingar i ärendet
 ÖST 2020/56-18 Anmälan av promemoria med förteckning 

av inkomna brev, skrivelser med mera år 2020
 ÖST 2020/56-21 Förvaltningsgruppens protokoll från den 20 

maj 2020.
 ÖST 2020/56-22 Bilaga 1 till Förvaltningsgruppens 

protokoll från den 20 maj 2020 Incidentrapportering ÖSTD 
200511

 ÖST 2020/56-23 Bilaga 2 till Förvaltningsgruppens 
protokoll från den 20 maj 2020 Lärarförbundet om 
medborgarförslag av utvidgning av förskolan Björnlandet 
gård
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§ 20
Redovisning av ärenden stadsdelsnämndens 
pensionärsråd tagit del av inför nämndsammanträde 28 
maj 2020 
ÖST 2020/34

Sammanfattning av ärendet 
Östermalms stadsdelsnämnds pensionärsråds sammanträde 27 april 
har ställts in med anledning av Folkhälsomyndighetens 
rekommendationer för att minska smittspridning av coronaviruset 
och covid -19.

Handlingar i ärendet
 ÖST 2020/34-11 Redovisning över ärenden som Östermalms 

stadsdelsnämnds pensionärsråd tagit del av inför 
nämndsammanträde 28 maj 2020.
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§ 21
Anmälan av tjänstemannabeslut enligt 
delegationsordningen år 2020. 
ÖST 2020/152

Sammanfattning av ärendet 
Stadsdelsförvaltningen anmäler delegationsbeslut för perioden 4 
april 2020 till och med den 13 maj 2020.

Handlingar i ärendet
 ÖST 2020/152-6 Delegationsbeslut 4 april till 15 maj 2020 
 ÖST 2020/152-7 Bilaga Samråd gällande ansökan om 

förlängd koncession för 220kV luftledning mellan Ekhagen 
och Ålkistan.
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§ 22
Information från stadsdelsdirektören 

Sammanfattning av ärendet 

Stadsdelsdirektör Christina Klang informerade 
stadsdelsnämnden om följande:
Förvaltningens hantering av covid-19
Sedan den 17 mars får stadsdelsnämnden kontinuerligt, nu tre 
gånger i veckan, en lägesbild över vad som är aktuellt i våra 
verksamheter kopplat till covid-19. Samma information skickas 
även till CKL. Rapporterna visar att våra verksamheter under den 
tid pandemin pågått kunnat erbjuda våra invånare de tjänster och 
den service förvaltningen ansvarar för. Sedan en tid tillbaka kan vi 
konstatera att vi på något sätt kommit in i ett nytt normalläge. Det 
har gjorts både organisatoriskt och verksamhetsmässigt 
anpassningar som krävs för att hantera läget.
Sommaraktiviteter för seniorer
Planering av sommaraktiviteter för seniorer på våra särskilda 
boenden, både vårt eget och hos våra entreprenörer, och på de 
öppna träffpunkterna pågår. Det kommer att anordnas varierande 
aktiviteter som är corona anpassade.
Nyöppnad park och lekplats
Sedan en tid tillbaka är den nya lekplatsen i anslutning till den 
kommande parkleken Hjortgläntan i Norra Djurgårdsstaden klar. 
Som tidigare meddelats öppnar parkleken och den öppna förskolan 
till hösten. Även upprustningen av Dianaparken i Hjorthagen är 
klar.
Upprustning av Floras kulle
Nu pågår upprustningen av Floras kulle i Humlegården. Det som 
bland annat sker är att gångvägarna dit får ny asfaltsbeläggning och 
under bänkarna läggs ett nytt hållbart ytskikt. Arbetet beräknas vara 
klart i månadsskiftet maj-juni.
Sommargågator
Staden fortsätter sin satsning på sommargågator och pop up-parker. 
Pågått sedan 2015 för att levandegöra stadens offentliga rum, skapa 
trivsamma utemiljöer och ett attraktivt stadsliv. Inom Östermalm 
stadsdelsområde har vi en sommargågata: Nybrogatan, mellan 
Linnégatan och Karlavägen, pågår under tiden 14 maj till och med 
21 september.
Inställda och flyttade aktiviteter
Nationaldagsfirandet i Humlegården 6 juni, -Inställt.
Nämnden den 11 juni
Beslut föreningsstöd ansökningsperiod 2
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Östermalms Stadsdelsnämnd Protokoll nr 5/2020

2020-05-28

§ 23
Övriga frågor 

Sammanfattning av ärendet 
Tre gemensamma skrivelser från Rudolf Sjöstrand m.fl. (S) och 
Stephanie Branzell m.fl  (V) angående ”Skrivelse om 
sommarjobb”,  ”Skrivelse angårende fackförbundens 
medverkan vid planering av förskolor/förskolegårdar” och 
"Skrivelse om levande sommar för allabarn och unga".
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